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Sammanfattning 
I skrivelsen ställer Torun Boucher m fl. (V), Olle Burell m fl. (S) 

och Sofia Lundin (Fi) ett antal frågor i samband med firandet av 

nationaldagen i Rålambshovsparken som arrangerats av 

Kungsholmens stadsdelsnämnd. Bland annat ställs frågan om hur 

dialogen sett ut mellan stadsdelen och kulturförvaltningen, om 

framtida möjligheter att ta ett gemensamt ansvar för att främja 

arrangemanget samt även frågor kring säkerhet och trygghet.  

 

I sitt yttrande redovisar kulturförvaltningen de kontakter som 

förvaltningen har haft med stadsdelen samt de insatser som 

gjordes. Förvaltningen lämnar även förslag till åtgärder för 

framtida arrangemang. Kulturförvaltningen ställer sig positiv till 

att i framtiden samarrangera nationaldagsfirande tillsammans 

med Kungsholmens stadsdelsnämnd förutsatt att tillräckliga 

resurser finns för att garantera säkerhet och trygghet under 

evenemanget. 

 

 

 

 

 



 Tjänsteutlåtande 

Dnr 1.1/1772/2019 

Sida 2 (4) 

 

 

 

 

 

 

Underlag för beslut 
Skrivelse om nationaldagsfirandet i Rålambshovsparken från 

Torun Boucher m fl. (V), Olle Burell m fl. (S) och Sofia Lundin 

(FI), inlämnad vid kulturnämndens sammanträde 2019-05-28. 

 

 

UTLÅTANDE  
 

Skrivelsen 

Skrivelsen rör det populära nationaldagsfirandet i 

Rålambshovsparken, där Mosquitos årligen återkommande 

arrangemang vid Smedsudden i år ställdes in. Frågorna som ställs 

till förvaltningen rör följande: 

 

- Hur har dialogen med Kungsholmens stadsdelsnämnd sett 

ut?  

- Hur ser kulturförvaltningen på framtida möjligheter att ta 

ett gemensamt ansvar för det nationaldagsfirande som 

blivit så populärt i Rålambshovsparken? 

- Hur kan staden på bästa sätt främja det 

nationaldagsfirande som Mosquitos arrangemang varit ett 

så lyckat exempel på?   

- Hur kan staden säkerställa att större arrangemang som 

arrangeras av stadens olika nämnder och styrelser 

framgent inte måste ställas in för att staden inte kan 

garantera säkerhet och trygghet? 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av evenemangsavdelningen inom 

kulturförvaltningen. 

 

Förvaltningens synpunkter 
- Hur har dialogen med Kungsholmens stadsdelsnämnd sett 

ut?  

 

Förvaltningen har under flera år haft kontakt och dialog med 

Kungsholmens stadsdelsförvaltning kring nationaldagsfirandet i 

syfte att samordna olika evenemang. Bakgrunden var bland annat 

att förvaltningen fram till och med 2017 arrangerade 

medborgarskapsceremonin i samband med nationaldagsfirandet 

och fram till och med 2011 även evenemang runt om i staden.   

 

Under våren 2018 kontaktades förvaltningen av stadsdelen som 

sökte stöd och råd kring nationaldagsfirandet i 

Rålambshovsparken. Anledningen var främst att evenemanget 
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hade vuxit snabbt under de senaste åren och de resurser som 

stadsdelen hade bedömdes vara otillräckliga.  

Förvaltningen kunde snabbt konstatera att de avsatta resurserna, 

främst kring infrastrukturen (exempelvis städning, toaletter, 

avspärrningar) och även säkerhetsresurser inte var tillräckliga för 

ett evenemang av denna storlek.  

 

Förvaltningen bidrog, genom evenemangsavdelningen, med stöd 

i form av kompetensresurs till stadsdelen samt förstärkte 

kulturskolans närvaro. 

Vidare kopplades trafikkontoret in för att stötta evenemanget med 

bland annat infrastruktur och stödresurs. Kontakt togs även med 

stadsledningskontoret om stöd kring säkerhetsresursen. 

Förvaltningen rekommenderade stadsdelen att lyfta frågan kring 

ytterligare finansiering till stadsledningskontoret, då 

förvaltningen inte hade mer möjligheter att ekonomiskt bistå 

stadsdelen.   

Efter 2018 års evenemang hade inte förvaltningen någon 

ytterligare dialog med stadsdelen.  

 

- Hur ser kulturförvaltningen på framtida möjligheter att ta 

ett gemensamt ansvar för det nationaldagsfirande som 

blivit så populärt i Rålambshovsparken? 

 

Gällande frågan kring framtida möjligheter anser förvaltningen 

att stadsdelen genom åren genomfört och arrangerat ett mycket 

lyckat och populärt evenemang, till den grad att det växt sig för 

stort för de resurser som stadsdelen haft avsätt.  

Förvaltningen ställer sig positiv till och ser inga som helst hinder 

till gemensamt ansvar för att tillsammans med stadsdelen 

arrangera framtida nationaldagsfiranden. Förutsättningen då är 

dock att tillräcklig finansiering ges för att säkerställa infrastruktur 

och säkerhet.  

 

- Hur kan staden på bästa sätt främja det 

nationaldagsfirande som Mosquitos arrangemang varit ett 

så lyckat exempel på?   

 

Gällande frågan kring Mosquitos arrangemang så vill 

förvaltningen understryka att firandet och evenemanget var 

arrangerat av stadsdelsförvaltningen. Både finansiering, det 

juridiska ansvaret, tillstånd samt programläggning har 

stadsdelsförvaltningen ansvarat för. Mosquito var ett bokat 

artistuppträdande och inte en arrangör. Den information som 

cirkulerade i exempelvis media om en nedläggning anser 
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förvaltningen var felaktig, då det rört sig om att inte boka en 

specifik artist som drar för stor publik. 

Detta är vanligt förekommande vid alla evenemang där man 

måste avgöra om platsen, säkerheten och infrastrukturen är 

tillräcklig och lämplig för varje bokad enskild artist eller 

uppträdande. Den förändring som gjordes under 2019 var helt 

korrekt efter de förutsättningar som fanns och där 

stadsdelsförvaltningen tog ansvar för att säkerställa tryggheten 

och säkerheten, även om man gärna hade som mål att fortsätta 

som tidigare år.  

 

Vidare bör förvaltningen inte yttra sig om främjandet av en 

enskild artist, däremot anser förvaltningen att genren och 

konceptet varit positivt och lyckat.  

 

- Hur kan staden säkerställa att större arrangemang som 

arrangeras av stadens olika nämnder och styrelser 

framgent inte måste ställas in för att staden inte kan 

garantera säkerhet och trygghet? 

 

Gällande säkerhet och trygghet så är det en utmaning för samtliga 

nämnder och bolag att kunna helt garantera att framtida större 

arrangemang inte ställs in. För att förebygga att detta sker bör 

god planering och framhållning finnas samt tillräckliga 

ekonomiska resurser. Exempelvis har förvaltningens egna 

evenemang genom senaste åren varit tvungna att fördubbla 

budgeten för säkerhet och trygghet pga. de ökade utmaningarna 

och kraven. Vidare är samverkan och nyttjande av stadens 

gemensamma resurser, främst inom kompetensområdet, en viktig 

del i arbetet. Kulturförvaltningens evenemangsavdelning har en i 

staden unik kompetens, ofta anlitad av andra nämnder och bolag 

men även exempelvis regeringskansliet, staten och näringslivet. I 

samtliga fall emellertid med full kostnadstäckning vilket är en 

grundförutsättning så som uppdraget idag är formulerat och 

finansierat.  

 

Bilagor 
1. Skrivelse om nationaldagsfirande i Rålambshovsparken 

från Torun Boucher m.fl. (V), Olle Burell m.fl. (S) och 

Sofia Lundin (Fi) 


